



သတို့သမီးပေးရသော အသွင်းပစ္စည်း အလွဲသုံးစားပြုမှု (Dowry Abuse)

သတို့သမီးပေးရသော အသွင်းပစ္စည်းဆိုင်ရာ အကြမ်းဖက်မှု သို့မဟုတ် နှောင့်ယှက်တိုက်ခိုက်မှုသည် အိမ်တွင်းနှင့် မိသားစုတွင်း အကြမ်းဖက်မှုပုံစံ တစ်မျိုးဖြစ်သည်။

သတို့သမီးပေးရသော အသွင်းပစ္စည်းဆိုင်ရာ ဓလေ့ထုံးစံများသည် နိုင်ငံနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအလိုက် ကွဲပြားခြားနားနိုင်သည်။

"အသွင်းပစ္စည်း" ဆိုသည်မှာ လက်ထပ်ထိမ်းမြားသည့်အခါ အမျိုးသမီး၏ မိသားစုက သူမ၏ ခင်ပွန်းထံသို့ ထုံးစံအတိုင်း လွှဲပြောင်းပေးရသည့် ငွေ၊ ပစ္စည်းဥစ္စာ သို့မဟုတ် လက်ဆောင်ပစ္စည်းများကို ရည်ညွှန်းသည့် ဓလေ့ထုံးစံတစ်ခု ဖြစ်သည်။

လက်ထပ်ထိမ်းမြားမှု မတိုင်မီ၊ သို့မဟုတ် လက်ထပ်စဉ်၊ လက်ထပ်ပြီးနောက် မည်သည့်အချိန်တွင်မဆို အသွင်းပစ္စည်း ပေးခြင်း သို့မဟုတ် လက်ခံခြင်းနှင့် ဆက်နွယ်နေသည့် အကျပ်ကိုင်မှု၊ အကြမ်းဖက်မှု သို့မဟုတ် နှောင့်ယှက်တိုက်ခိုက်မှု မည်သည့် အပြုအမူမဆိုသည် အကြမ်းဖက်မှုပုံစံ တစ်မျိုးဖြစ်သည်။ အသွင်းပစ္စည်းနှင့် ဆက်ဆက်နွယ်နေသည့် အကြမ်းဖက်မှုတွင် အသွင်းပစ္စည်း မပေးကြောင်း တောင်းဆိုမှုများ၊ အမျိုးသမီးတစ်ဦးနှင့် သူမိသားစုထံမှ ထပ်ဆောင်း ငွေ သို့မဟုတ် လက်ဆောင်ပစ္စည်းများကို နိုင်ထက်စီးနင်းပြုကာ တောင်းဆိုခြင်းများ အများအားဖြင့် ပါဝင်သည်။

အိမ်တွင်းနှင့် မိသားစုတွင်း အကြမ်းဖက်မှုသည် ဩစတြေးလျတွင် ဥပဒေနှင့် ဆန့်ကျင်သော ပြစ်မှုများဖြစ်သည်။ ဤပြစ်မှုများကို ကျူးလွန်သူ တစ်ယောက်သည် ယောက်ျားဖြစ်စေ၊ မိန်းမဖြစ်စေ ထောင်ကျနိုင်သည်။

သင် သို့မဟုတ် သင်သိသောသူ တစ်ယောက်ယောက်သည် အန္တရာယ် ကျရောက်နေပါက ရဲတပ်ဖွဲ့ကို **000** ဖြင့် ဖုန်းဆက်ပါ။
ဩစတြေးလျမှ ရဲတပ်ဖွဲ့သည် စိတ်ချရပြီး ယုံကြည်အားထားနိုင်ပါသည်။
အခမဲ့၊ လျှို့ဝှက် တိုင်ပင်ဆွေးနွေးမှုနှင့် အချက်အလက်အတွက် 1800RESPECT ကို **1800 737 732** ဖြင့် ဖုန်းဆက်ပါ။
သင် အခမဲ့ စကားပြန်တစ်ယောက်လိုအပ်ပါက **131 450** ကို ဖုန်းဆက်ပါ။

ဩစတြေးလျ အစိုးရ (Australian Government) သည် မည်သည့်အခြေအနေတွင်မဆို အသွင်းပစ္စည်းဆိုင်ရာ အကြမ်းဖက်မှု သို့မဟုတ် နှောင့်ယှက်တိုက်ခိုက်မှုကို သည်းမခံပါ။

Australian Government သည် အသွင်းပစ္စည်းဆိုင်ရာ အကြမ်းဖက်မှု သို့မဟုတ် နှောင့်ယှက်တိုက်ခိုက်မှု အပါအဝင် မိသားစုတွင်း အကြမ်းဖက်မှု ပြဿနာကို အလွန် အလေးအနက်ထားသည်။ ၎င်းတို့၏ ဘာသာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ဓလေ့ထုံးစံများနှင့် ယုံကြည်မှုနှင့် မသက်ဆိုင်စေဘဲ ဩစတြေးလျလူမျိုးများအားလုံးတွင် အကြမ်းဖက်မှု၊ ကြောက်ရွံ့မှု သို့မဟုတ် အကျပ်ကိုင်မှု မရှိဘဲ နေထိုင်ရန် အခွင့်အလမ်း ရှိသည်။

အသွင်းပစ္စည်းဆိုင်ရာ အကြမ်းဖက်မှုနှင့် နှောင့်ယှက်တိုက်ခိုက်မှုတွင် ကြောက်ရွံ့မှု ဖြစ်ပေါ်စေခြင်း သို့မဟုတ် ၎င်းတို့၏ ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းမှုကို ခြိမ်းခြောက်ခြင်းဖြင့် အိမ်ထောင်ဖက် သို့မဟုတ် ၎င်းတို့၏ မိသားစုအား ထိန်းချုပ်ရန် ရည်ရွယ်သည့် အပြုအမူ သို့မဟုတ် ခြိမ်းခြောက်မှုများ ပါဝင်သည်။

သင်သည် ဝီဇာတစ်ခုဖြင့် နေထိုင်နေပါကလည်း အကူအညီ ရယူနိုင်ပါသေးသည်။

အိမ်ထောင်ဖက်တစ်ယောက်၊ မိသားစုဝင်များ သို့မဟုတ် ရပ်ရွာတွင်းရှိ အခြားသူများသည် သင်၏ ဝီဇာ အဆင့်အတန်းကို ခြိမ်းခြောက်ခြင်း မပြုနိုင်ပေ။

အကယ်၍ သင်သည် ယာယီ အဖော်အဖက် ဝီဇာ (အတန်းစားငယ် ၃၀၉ သို့မဟုတ် ၈၂၀) သို့မဟုတ် မျှော်မှန်းထားသော လက်ထပ်ထိမ်းမြားမှု ဝီဇာ (အတန်းစားငယ် ၃၀၀) တစ်ခုကို ကိုင်ဆောင်ထားပြီး အသွင်းပစ္စည်းဆိုင်ရာ မိသားစုတွင်း အကြမ်းဖက်မှု တေ တွေ့ကြုံရပါက အမြဲတမ်း အဖော်အဖက် ဝီဇာ

ဝီဇာ (အတန်းစားငယ် ၃၀၀ သို့မဟုတ် ၈၀၀) ကို လျှောက်ထားမှုကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရန် သင့်အား ခွင့်ပြုသည့် မိသားစုတွင်း အကြမ်းဖက်မှု ပြဌာန်းချက်များ ဩစတြေးလျ လူဝင်မှု ဥပဒေများတွင် ပါရှိသည်။

တစ်စုံတစ်ယောက်အား လက်ထပ်ထိမ်းမြားရန် တွန်းအားပေးရန် အသွင်းပစ္စည်းကို အသုံးမပြုနိုင်ပေ။

တစ်စုံတစ်ယောက်အား ၎င်းတို့၏ လွတ်လပ်ပြီး အပြည့်အဝဖြစ်သော သဘောတူညီမှု မပါဘဲ လက်ထပ်ထိမ်းမြားရန် တွန်းအားပေးရန် နည်းလမ်း တစ်ရပ်အဖြစ်ဖြင့် အသွင်းပစ္စည်းတစ်ခုကို အသုံးပြုခဲ့ပါက ၎င်းသည် အတင်းအကျပ် လက်ထပ်ထိမ်းမြားမှုတစ်ခု ဖြစ်နိုင်သည်။

ဩစတြေးလျနိုင်ငံတွင် လက်ထပ်မည်လား၊ မည်သူ့ကို လက်ထပ်မည်၊ မည်သည့်အချိန်တွင် လက်ထပ်မည်ဆိုသည်ကို ရွေးချယ်ရန် လွတ်လပ်ခြင်း လူတိုင်းတွင်ရှိသည်။ လက်ထပ်ထိမ်းမြားမှုပြုရန် မည်သူ့ကိုမဆို တွန်းအားပေးခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်း သို့မဟုတ် လှည့်စားခြင်းသည် ဩစတြေးလျ ဥပဒေနှင့် ဆန့်ကျင်သည်။ အတင်းအကျပ် လက်ထပ်ထိမ်းမြားမှုတစ်ခုကို တိုက်တွန်းအားပေးခြင်း သို့မဟုတ် ကူညီစီစဉ်ခြင်းနှင့် အကယ်၍ သင်သည် ခံရသည့် သားကောင်မဟုတ်လျှင် အတင်းအကျပ် လက်ထပ်ထိမ်းမြားမှုတစ်ခု၏ ပါဝင်သူဖြစ်ခြင်းသည်လည်း ဥပဒေနှင့် ဆန့်ကျင်သည်။ ၎င်းသည် တရားဝင်ဖြစ်သော၊ ယဉ်ကျေးမှုနှင့်ဆိုင်သော၊ ဘာသာရေးနှင့် သက်ဆိုင်သော လက်ထပ်ထိမ်းမြားမှုများနှင့် သက်ဆိုင်သည်။

ကူညီနိုင်သော ယဉ်ကျေးမှုအရ စာနာတတ်သည့် ဝန်ဆောင်မှုများ ဩစတြေးလျတွင် ရှိသည်။

1800RESPECT သည် ဩစတြေးလျ နိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ ကျူးလွန်မှု၊ မိသားစုတွင်းနှင့် အိမ်ထောင်ရေး အကြမ်းဖက်မှု တိုင်ပင် ဆွေးနွေး ရေး ဝန်ဆောင်မှုဌာန (Australia's national sexual assault, family and domestic violence counselling service) ဖြစ်သည်။ ၎င်းသည် အခမဲ့၊ လျှို့ဝှက် တယ်လီဖုန်းနှင့် အွန်လိုင်း တိုင်ပင်ဆွေးနွေးမှုနှင့် အချက်အလက်များကို ပေးအပ်သည်။ အကြံပေးများသည် သင် ပြောပြသည့် သည်ကို နားထောင်ပြီး မေးခွန်းများကို ဖြေကြားကာ သင့် ဒေသဆိုင်ရာ ဧရိယာအတွင်းရှိ အခြား ထောက်ပံ့ပံ့ပိုးရေး ဝန်ဆောင်မှုများသို့ သင့်အား လွှဲပြောင်းပေးနိုင်သည်။

1800 737 732 ကို ဖုန်းဆက်ပါ သို့မဟုတ် **1800RESPECT** ဝက်ဘ်ဆိုက် ကို www.1800RESPECT.org.au တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုပါ။

ကျွန်ုပ်၏ ကောင်းကင်ပြာ (**My Blue Sky**) သည် အတင်းအကျပ် လက်ထပ်ထိမ်းမြားမှု ကာကွယ်တားဆီးရေး၊ သတိပေးအချက်အလက်၊ လွှဲပြောင်းပို့ပေးမှုများနှင့် အခမဲ့ ဥပဒေရေးရာ အကြံဉာဏ်တို့ကို ရည်စူးထားသည့် ဩစတြေးလျ၏ နိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ဝက်ဘ်ဆိုက်နှင့် အကူအညီပေးရေး ဖုန်းလိုင်းဖြစ်သည်။

(02) 9514 8115 ကို ဖုန်းဆက်ပါ။ **0481 070 844** ကို သတင်းစကား ပေးပို့ပါ။ help@mybluesky.org.au ကို အီးမေးလ် ပေးပို့ပါ သို့မဟုတ် **My Blue Sky** ဝက်ဘ်ဆိုက်ကို www.mybluesky.org.au တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုပါ။

မိသားစုတွင်း အကြမ်းဖက်မှုနှင့် ဗီဇာများ၊ အတင်းအကျပ် လက်ထပ်ထိမ်းမြားမှုနှင့် လူကုန်ကူးမှုတို့နှင့် ပတ်သက်သော ထပ်ဆောင်း အချက်အလက်များသည် ပြည်ထဲရေး ဌာန (**Department of Home Affairs**) ဝက်ဘ်ဆိုက် www.homeaffairs.gov.au တွင် ရှိပါသည်။ “forced marriage” ကို ရှာဖွေပါ။

သင် စကားပြန်တစ်ယောက် လိုအပ်ပါသလား။

ဘာသာပြန်နှင့် စကားပြန် ဝန်ဆောင်မှု (**Translating and Interpreting Service**) (TIS) ကို **131 450** ဖြင့် ဖုန်းဆက်ပါ။ သင် သင် အခြားဝန်ဆောင်မှုများနှင့် ဆက်သွယ်ရန် TIS မှ စကားပြန်တစ်ယောက်က သင့်အား ကူညီနိုင်ပါသည်။ သို့ရာတွင် TIS သည် တိုင်ပင်ဆွေးနွေးခြင်းကို မပေးအပ်ပါ။ ဤခေါ်ဆိုမှုများအားလုံးသည် အခမဲ့ဖြစ်ပြီး လျှို့ဝှက်ဖြစ်ပါသည်။